
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 512 af 26. april 2022 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Kenneth Mikkelsen (V). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Jeanette Rose Hansen 

  

12. maj 2022 
J.nr. 2022 - 3695 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 512
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er ministerens holdning til at korrigere markedsclearingsbestemmelsen i forbindelse 

med lovbehandlingen af udskydelse af ikrafttrædelsestidspunktet for nye afgifter – jf. svar 

på SAU alm. del – spørgsmål 341 – så bestemmelsen kun gælder for produkter, hvor af-

gifterne øges? 

 

Svar 

Som det fremgår af min besvarelse af SAU alm. del – spm. 511 (2021-22) er der indført 

”clean market”-regler for samtlige produkter, herunder dem uden afgiftsforhøjelse, af 

hensyn til Skatteforvaltningens kontrol. Herudover kan branchen forsøge at tilpasse 

mængden af varer uden stempelmærker på markedet, hvilket er afgørende for, hvor 

mange varer der efterfølgende skal hjemtages, når ”clean market”-perioden er udløbet.  

 

Jeg mener derfor ikke, at der er behov for at korrigere markedsclearingsbestemmelsen, 

herunder i forbindelse med lovbehandlingen af udskydelse af ikrafttrædelsestidspunktet 

for nye afgifter, så bestemmelsen kun gælder for produkter, hvor afgifterne forhøjes. 
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